
Előterjesztés a Bács-Kiskun vármegyei önkormányzat közgyűlése számára 

Előterjesztő: Székely Dániel 

Tárgy: Tájékoztatás kérése a ragadós száj- és körömfájás betegség megelőzésére tett 

intézkedésekről és az állati tetemek kezelésének terveiről 

Indoklás:  

A ragadós száj- és körömfájás betegség a közelmúltban újra megjelent Magyarországon, 

amely komoly veszélyt jelent mind a gazdaságra, mind az állatállományra. A betegség 

terjedésének megfékezése érdekében több megyében szigorú járványvédelmi 

intézkedések léptek életbe, amelyek érintik a fogékony állatfajokat tartó gazdaságokat, 

valamint az állati eredetű termékek mozgatását és exportját. 

Határozati javaslat:  

1) Bács-Kiskun Vármegye közgyűlése felkéri a közgyűlés elnökét, hogy 8 napon belül 

tájékoztassa a közgyűlést az alábbiakkal kapcsolatosan: 

a) Tartson átfogó tájékoztatót a ragadós száj- és körömfájás megelőzésére tett 

intézkedésekről. Egyúttal kérjük, hogy az elnök hivatalosan kérje be az illetékes 

szakhatóságok részletes intézkedési terveit, amelyek bemutatják a járvány 

elleni védekezés lépéseit a megyében. 

b) Szerezzen be minden rendelkezésre álló információt a ragadós száj- és 

körömfájás elleni védekezésben részt vevő szakhatóságoktól, így a Nébih-től, 

valamint az Agrárminisztériumtól és az alá tartozó Állategészségügyi Operatív 

Törzstől, hogy jelenleg milyen intézkedések történtek a megyében a 

védekezéssel, beleértve a laborvizsgálatokkal, valamint a járványügyi 

szabályozások betartásával kapcsolatos intézkedéseket. 

c) Létesítettek-e, illetve terveznek-e a megyében fertőtlenítési pontokat 

létesíteni? Mérte-e az érintett szakhatóság ennek hatékonyságát? 

Folyamatosan van-e biztosító személyzet a fertőtlenítő pontok mellett? 

d) Bevonták-e a szakhatóságok a megye területén működő vadásztársaságokat a 

megelőzés érdekében és ha igen, milyen rendkívüli intézkedéseket tesznek a 

vadásztársaságok a vírus terjedése ellen? 

e) Milyen módon segítik a helyi gazdákat a járványvédelmi intézkedési tervek 

kidolgozásában? 

f) Kérjük továbbá, hogy tájékoztassa a közgyűlést arról, hogy van-e kidolgozott 

terv arra vonatkozóan, hogy ha a megyében tömeges állatelhullás következik 

be, akkor hová kerülnek az elpusztult állatok tetemei? Történik-e egyeztetés 

ilyen esetben az érintett települési önkormányzat vezetésével? 

g) Veszélyeztetheti-e a megyében az ivóvízbázist a járvány? 

 

2) Felkéri a közgyűlés elnökét, hogy 30 napon belül tartson közmeghallgatást a 

határozati javaslat 1) pontjában szereplő témákkal kapcsolatosan az érintett 
szakhatóságok meghívásával! 
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